
Protokół Nr XX/2008
z obrad XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 30 września 2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.  
Przywitała radnych, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów i mieszkańców zainteresowanych 
obradami sesji.
Radnych obecnych było 13. Radni nieobecni: Dariusz Stasiak i Piotr Huniewicz.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 17-tej w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 

4. Interpelacje  radnych
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:

a)  w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Gminy Przywidz o likwidacji Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu. 
b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu miejscowości Przywidz ( obręb ewidencyjny Przywidz, 
Gmina Przywidz)
c) w sprawie sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu 
nieruchomości położonych w obrębie Trzepowo
d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz w 2008 roku

     6.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Przywidz za I półrocze 2008 r.
     7.  Zapytania i  wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
     8.  Wnioski i oświadczenia radnych.
    9. Zakończenie obrad.

Zapytała, czy są uwagi do w/w porządku obrad?
Wójt Gminy -  wnioskowała o zdjęcie z porządku obrad  punktu 5 c -  projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży nieruchomości  wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Trzepowo. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdziła, iż Wójt jest wnioskodawcą uchwał, a więc ma prawo 
zdjąć z porządku obrad projekt uchwały. Przyjmujemy wniosek p. Wójt.
Innych uwag nie wniesiono.

ad.3. Wójt Gminy -  przedstawiła informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.)

ad.4. Interpelacje radnych.
Radny Sławomir Plichta -  pytał o koszt wykonania odwiertu studni nr 2 w Koziej Górze.
Pan Jerzy Świs- Zastępca Wójta -   koszt I etapu wynosi ok. 450 tys. zł. Wpłynęły 2 oferty, pierwsza 
oferta była z wymienioną kwotą, druga oferta w cenie 780 tys. zł. Wybrano pierwszą ofertą. 
Dlaczego I etap- tak jak wcześniej powiedziałem 2 miesiące temu, rozbito zadanie na 2 etapy. W 
pierwszym etapie nastąpi wykonanie odwiertu i wówczas określi się parametry przekroju wkładu 



oraz parametry pompy. Na drugi etap przewiduje się kwotę ok. 120 tys. zł.
Radny Jerzy Jusiak -  pytał o budowę drogi Przywidz- Bliziny – jakie etapy, terminy.
Zastępca Wójta -  na stronie internetowej podaliśmy, że  przewidywany termin budowy I etapu jest 
do końca listopada br. Polegało to będzie na zdjęciu bruku, wykonanie poboczy, wykonanie kilku 
warstw podłoża, także by droga była przejezdna. Natomiast II etap będzie realizowany w wyższych 
temperaturach. 
Innych pytań nie zgłoszono.

ad. 5 Rozpatrzenie i podjęcie uchwał.
a) Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały 
Rady Gminy Przywidz o likwidacji Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu.
Ponadto przedstawiła uchwałę Nr 3/08 Rady Społecznej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
z dnia 16 września 2008 roku ( w zał.)
Odczytała również  Informację Wójta Gminy Przywidz dot. aktualnej sytuacji w Gminnym 
Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Przywidzu z dnia 15 września 2008 roku. ( w zał.)
Wójt Gminy -  polityka i działania Ministerstwa Zdrowia zmierzają ku temu, aby dokonywać 
przekształceń ośrodków zdrowia, które świadczą podstawowe usługi medyczne. Organy 
założycielskie są upoważnione do utrzymania, ponoszenia  kosztów  związanych z remontami, 
modernizacją budynków oraz dostosowanie ich  do wymogów unijnych. Tylko podmiot 
niepubliczny zwalnia jednostkę samorządową z w/w  kosztów . Ponadto  NZOZ jest 
odpowiedzialny za świadczenie podstawowych usług medycznych jak również za usługi 
specjalistyczne i modernizację ośrodka. Sytuacja w Gminnym  Zakładzie Opieki Zdrowotnej w 
Przywidzu jest trudna i ciężka, nie tylko pod względem finansowym, ale również personalnym, nie 
ma stabilności kierownictwa. W związku z tym, iż Ośrodek coraz większe generuje straty 
finansowe i nie daje poczucia bezpieczeństwa oraz stabilności, zasadnym jest  podjęcie uchwały o 
jego  prywatyzacji. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Uwag radni nie zgłosili.
Radny Sławomir Plichta -  na  spotkaniu wspólnym połączonych komisji, radni szeroko 
dyskutowali o w/w projekcie uchwały . 
Pan Jerzy Migas – przewodniczący komisji społecznej -  wyraził pozytywną o opinię dwóch 
komisji tj. komisji społecznej i gospodarczej. Komisje w/w projekt uchwały przyjęły głosami: 10-za 
i 2- przeciw.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie:
za- 10
wstrzymujące -0
przeciw – 3
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr  XX/181/2008).

b) Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miejscowości 
Przywidz ( obręb ewidencyjny Przywidz, Gmina Przywidz).
Wójt Gminy -  Gmina posiada teren o powierzchni  8,24 ha, położony za cmentarzem w Przywidzu. 
W Studium działka jest predysponowana do rozwoju wielofunkcyjnego. Chcemy, aby działka była 
przeznaczona przede wszystkim na usługi. W związku z tym myślimy min. o wybudowaniu w 
przyszłości  hali sportowej. Do tego celu potrzebny jest plan i zamierzamy powołać zespół 
urbanistyczny. Pierwszym etapem będzie sporządzenie map sytuacyjno-wysokościowych do celów 
planistycznych  a następnie planu miejscowego dla tego terenu.
Uwag radni nie wnieśli.
Pan Jerzy Migas -   komisja społeczna i gospodarcza w/w projekt uchwały zaopiniowały 



pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach za, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XX/182/2008).

c)Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Przywidz na 2008 rok. Przedstawiła uzasadnienie dokonania zmian w budżecie na 
2008 rok. ( w zał.)
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy  - poddała w/w uchwałę pod głosowanie.
Radni przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
XX/183/ 2008) .
ad.6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Przywidz za I półrocze 2008 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała uchwałę Nr 046/g259/B/IV/08 składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 4 września 2008 r. ( w zał.)
Pytań radni nie wnieśli.
ad.7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Janusz Borkowski -  zadał następujące pytania:

1. Po  otrzymaniu  pisemnego  zapewnienia,  że  Radzie  Gminy  znana  jest  wielkość  majątku 
Gminy Przywidz proszę o jego odpis z wyszczególnieniem:
a. Jakiej wielkości areał jest w posiadaniu Gminy (na dzień 1.10.2008r.)?
b. Jaką szacunkowa wartość przedstawia (jeśli była oszacowana)?
c. Ile w tym roku łącznie sprzedano ziemi?
d. Jaką kwotę uzyskano ze sprzedaży?
e. Na jakie zadania Gminy uzyskana ze sprzedaży kwota została przeznaczona?

2. Śledząc  sytuację  w  GZOZ,  okoliczności  upadku,  mając  jednocześnie  świadomość 
odpowiedzialności  przełożonych  za  podejmowane  decyzje  wnoszę  o  przeprowadzenie 
dochodzenia mającego sprawdzić:
a. Dlaczego złamano uchwałę Rady Gminy nr  V/35/2007 z  dnia  28 lutego 2007 roku 

powołując w skład Rady Gminy siódmego członka?
b. Dlaczego opinia nieprawnej Rady Społecznej jest przedmiotem w oparciu o którą oparte 

są uchwały Rady Gminy dotyczące GZOZ?
c. Dlaczego dopuszczono, że w GZOZ został zatrudniony trzeci lekarz, na którego nie 

podpisano kontraktu z NFZ?
d. Czy i w jakiej formie osoba, która doprowadziła do bezprawnego zwolnienia z funkcji 

dyrektora  GZOZ  p.  dr  Lucjana  Kotyńskiego,  zatrudniła  na  to  stanowisko  nowego 
dyrektora – lekarza, powodując tym samym roszczenia pracownicze oraz szybki wzrost 
wydatków GZOZ z tytułu wynagrodzenia za trzeciego lekarza, poniosła sankcje karne, 
z  uregulowaniem  wszystkich  zobowiązań  powstałych  w  skutek  błędnych  decyzji 
włącznie? 

Mając również na uwadze szacunek jakim należy się wzajemnie dzielić mimo różnic i ocen, wnoszę 
do Szanownej Rady prośbę, będącą jednocześnie zażaleniem, o zwrócenie uwagi Wójtowi Gminy 
Przywidz,  by moją  skromną osobę  traktowała  z  należytą  powagą i  udzielała  wyczerpujących i 
tematycznych odpowiedzi na zadawane przeze mnie pytania podczas sesji Rady Gminy.

Ponadto Pan Janusz Borkowski zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy:
1. Pytanie  zadane  w  imieniu  mieszkańca  Gminy  Przywidz,  obecnie  przebywającego  poza 

granicami kraju: „Dlaczego Gmina Przywidz nie korzysta z funduszy zewnętrznych przy 
pozyskaniu  środków  (przykład:  remont  drogi  w  Pomlewie),  np.  z  Norweskich 
Mechanizmów  Finansowych,  oraz  czy  Wójt  Gminy  otrzymała  jakiekolwiek  propozycje 
współpracy w ramach pozyskiwania zewnętrznych źródeł finansowania przedsięwzięć?”

2. Ponawiam pytanie dotyczące szamba przy OSP w Nowej Wsi Przywidzkiej:



3. Dlaczego szambo,  mimo posiadanych środków w 2007 roku, zebrania  ofert,  oraz wybrania 
oferenta do chwili obecnej nie zostało wykonane?

4. Zakup szamba został w 2007 roku podyktowany nieszczelnością starego szamba od którego 
została  odłączona  kanalizacja,  gdyż  zagrażało  to  zanieczyszczeniu  wód  gruntowych 
(informacje od strażaków z OSP w Nowej Wsi Przywidzkiej  oraz mieszkańców). Dlaczego 
więc,  podczas  oddawania  do użytku  Centrum Kształcenia  nową kanalizację  podłączono do 
nieszczelnego  szamba?  Dlaczego  nie  przeprowadzono  ekspertyz  mimo  informacji  o  jego 
nieszczelności? Kiedy zostanie zlecona ekspertyza szamba z udziałem pracowników ochrony 
środowiska? Kiedy zostanie zakupione i wykonane nowe, szczelne szambo?
3. Posiadając  informację  z  połączonych  komisji  Rady  Gminy  Przywidz  o  sprzedaży 

samochodów pożarniczych OSP w Nowej Wsi Przywidzkiej proszę o informację: czy będzie 
kupiony samochód dla OSP w Nowej Wsi Przywidzkiej  i  jakimi parametrami będzie się 
charakteryzował? 

Ponadto proszę o informację: czy p. Anna Latowska w czasie swojej  pracy w Urzędzie Gminy 
podnosiła swoje kwalifikacje poprzez studia, kursy, kursy zawodowe, etc.? Czy podnoszenie tych 
kwalifikacji współfinansowała Gmina Przywidz?

Proszę o odpowiedź pisemną z zachowaniem terminu ustawowego.

Przewodnicząca Rady Gminy -  o przeznaczeniu środków rada gminy nie decyduje. Zatwierdza 
tylko zaproponowany majątek do sprzedaży. Natomiast za księgowanie tych dokumentów 
odpowiada skarbnik i wójt, ale zaspokoimy Pańskie pytanie.
Ponadto mam pytanie i nie ukrywam drobną pretensję, uczestniczył Pan w obradach komisji w 
Pomlewie i na tamten moment Pan tę odpowiedź miał. Mija 12 minuta Pana wątpliwości i niestety 
część obecnych społeczeństwa, opatruje Pana wystąpienie uśmiechem, czego chciałabym uniknąć.
Przewodnicząca odczytała § 31 Statutu Gminy : „zapytania mieszkańców  oraz odpowiedzi na nie 
stanowią odrębny punkt porządku dziennego sesji”, jednakże punkt 3  mówi:” nad zapytaniem lub 
udzieloną odpowiedzią nie prowadzi się dyskusji . Przewodniczący obrad może zezwolić 
pytającemu na postawienie pytania dodatkowego, na które udziela się niezwłocznie uzupełniającej 
odpowiedzi.” a Pan prowadzi dyskusję nad odpowiedzią. Spróbujmy poważnie traktować się 
wzajemnie.

2) Pan Wiesław Spisak – sołtys  ze Starej Huty –   dzisiaj radni zadecydowali o losach Ośrodka 
Zdrowia. Jest to obiekt użyteczności publicznej i ponad 4.000 ludności z jego usług 
korzysta. Skoro Państwo podjęliście taką decyzję, czy ona była konsultowana ze 
społeczeństwem.? Ile spotkań było w tej sprawie? Rozumiem, że decyzja była 
konsultowana.

3) Pani Magdalena Borkowska -  zadała pytanie odnośnie Pierścienia Kaszubskiego -  na jakim 
etapie jest? Czy gmina dalej bierze udział w projekcie? Jeśli tak, to czego możemy się 
spodziewać w najbliższym czasie?

4) Wójt Gminy   -  odpowiem na piśmie.
5) Pan Andrzej Steege -    do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi  z 26.04.br. o opinię 

prawną . Otrzymał odpowiedź od p. Przewodniczącego komisji społecznej, że udzieli takiej 
odpowiedzi, gdy otrzyma analizę prawną z Kancelarii. 

6) Przewodnicząca Rady Gminy -    na postawione przez Pana pytania, odpowiedział 
natychmiast na sesji pan Zenon Braun. Natomiast jestem członkiem komisji społecznej, stąd 
ta informacja. Gdyby odpowiedź byłaby rażąco inna niż udzielona na sesji i wówczas 
otrzymałby Pan ją na piśmie, ponieważ nie była ona inna niż interpretacja radcy prawnego 
p. Zenona Brauna, była jedyna i taką przyjęliśmy. Powinniśmy dać Panu taką odpowiedź. 

7) Pani Grażyna Ropela – sołtys Maichalina -    wnioskowała o zamontowanie lamp w 
Klonowie Górnym, idąc w stronę Starej Huty ( ulica Słoneczna) .

ad. 8 Wnioski i oświadczenia radnych .



Radny Sławomir Plichta -  skierował podziękowanie dla Radnych, dla Wójta za drogę Pomlewo – 
Kozia Góra.
Przewodnicząca Rady Gminy -   odczytała pismo z dnia 30.07.br.  radnego Dariusza Stasiak, o 
rezygnacji z funkcji radnego z powodu wyjazdu zagranicę.  Zgodnie z Ordynacją Wyborczą  3 
miesiące należało się wstrzymać by mandat spokojnie wygasał bez zakłóceń. Komisarz Wyborczy 
zostanie powiadomiony o wygaśnięciu mandatu.
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała  Certyfikat – podziękowanie i wyrazy 
szacunku dla Gminy Przywidz za aktywny udział w Ogólnopolskiej Kampanii Profilaktycznej 
Zachowaj Trzeźwy Umysł 2008  oraz za wielki wkład w tworzeniu nowoczesnej profilaktyki. 
Ponadto odczytała List gratulacyjny od Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, wraz z honorowymi patronami kampanii „Ciąża bez alkoholu”  dla Gminy 
Przywidz za aktywne uczestnictwo w ogólnopolskiej kampanii edukacyjnej „Ciąża bez alkoholu”, a 
także  list informujący , że Gmina Przywidz na podstawie działań podejmowanych w zakresie 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych została uznana za gminę wyróżniającą się i 
z dniem 25 sierpnia 2008 roku zakwalifikowała się do Ogólnopolskiej Sieci Gmin Wiodących.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy- zamknęła obrady XX zwyczajnej sesji Rady Gminy, dziękując 
obecnym za przybycie.

Protokołowała:
Gabriela Pożoga 
 


